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8.4.2025 

Handikapprådets möte 

Tid 

Plats 

Närvarande 

Borta 

Tisdag 8.4.2025 kl. 18:00–19:50 

Stadshuset, stadsstyrelsens rum, Stadshusgatan 9, Borgå 

Johanna Aaltonen, ordförande  
Jorma Kiljunen 
Kirsti Nuotio 
Maija Aatelo, anlände 18:02 
Mari Tammisaari 
Leena Ongley 
Antti Sinisaari 
Seija Koponen 
Mikko Nieminen, anlände18:04 
Hilkka Reinivuo, suppleant 
Maija Eklöf, sekreterare 

Matti Lehesniemi 

28. Öppnandet av mötet
Ordförande öppnade mötet kl.18:00. 

29. Mötets laglighet och beslutförhet
Mötet konstaterades vara lagenligt sammankallat och beslutfört. 

30. Val av protokolljusterare
Till protokolljusterare valdes Håkan Westerholm ja Jorma Kiljunen. 

31. Godkännande av föredragningslistan
 Föredragningslistan godkändes. 

32. Stadsfullmäktiges ordförande Mikaela Nylander och livskraftsnämndens ordförande
Jenna Perokorpi

Stadsstyrelsens ordförande Jorma Wiitakorpi var också inbjuden, 
men mötet passade inte in i hans tidtabell.  

Jenna Perokorpi är också ordförande för den överregionala 
sysselsättningssektionen. Näringslivsutskottet besluter i ärenden 
som gäller kultur och fritid, såsom museiverksamhet, styr 
Konstfabrikens verksamhet och i ärenden som gäller 
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idrottsanläggningar till exempel att staden har kartlagt alla sina 
egna idrottsanläggningar i enkäten om idrottsanläggningar. Till 
näringsutskottets ansvarsområde hör också projektet Kokon 
idrottscentrum, bibliotekstjänsterna, det fria bildningsarbetet, 
musik- och bildkonstinstitutet och medborgarinstitutet. Detsamma 
gäller ungdomstjänster, turism och marknadsföring, Visit Porvoo 
och företagande. Utöver allt detta kommer utskottet i början av året 
också att styra den regionöverskridande sysselsättnings- och 
integrationsverksamheten som en ny uppgift. 
 
Mikaela Nylander konstaterade att det under den senaste 
fyraårsperioden har varit lugnt i fullmäktige och att det har varit 
möjligt att satsa på stadens tillväxt och utveckling. Nu har dock 
situationen snabbt förändrats helt. Det nya fullmäktige kommer 
omedelbart att behöva balansera ekonomin med hård hand. 
Minskade intäkter från Fortums samfundsskatt gör att staden går 
miste om 30 miljoner euro. Alla tjänster och investeringar kommer 
att ses över. Om det inte hjälper kan skatterna behöva höjas. 
Kokon idrottscentrum som helhet erbjuder något för alla. Nu måste 
även den investeringen periodiseras. Borgå växer dock för 
närvarande och 200 miljoner euro har investerats i nya daghem 
och skolor. Nya bostadsområden har tillkommit i Borgå, nya 
Borgåbor har flyttat in, varav de flesta är invandrare. Borgå klarar 
sig för närvarande inte bra när det gäller nationell migration. 
Bokslutet för 2024 var -48.3 miljoner euro och även 2025 kommer 
att uppvisa ett underskott. 
 
Nieminen uttryckte sin tillfredsställelse över att stadens 
investeringsplan kommer att öppnas på nytt och omformas i det 
rådande ekonomiska läget. Nylander konstaterade att alla 
fullmäktigegrupper måste vara med och samarbeta från första 
början. I maj kommer det nuvarande fullmäktige att anordna en 
kvällsskola för ekonomi för det nya fullmäktige gemensamt så att 
det nya fullmäktige snabbt kan komma i gång. Perokorpi 
konstaterade att alla kommittéer också måste samarbeta och att 
alla måste förbinda sig till överregionalt samarbete.  
 
Aatelo frågade om främjandet av sysselsättning för personer med 
funktionshinder och konstaterade också att Nimbus-byggnaden inte 
är tillgänglig som arbetsutrymme för handikappade personer. 
Perokorpi berättar att de sysselsättningstjänster som kom till 
kommunerna i början av året har inneburit en stor förändring. Allt 
material, alla system och alla anställda har överförts från staten till 
kommunerna som en överlåtelse av verksamhet. Till en början låg 
fokus på att få alla förmåner utbetalda till kunderna. Men nu när 
människor och företag finns under samma tak finns det en 
möjlighet att göra en bättre sysselsättningspolitik än tidigare. Ett 
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nära samarbete kommer att ske med kommunerna i 
sysselsättningsområdet. Rätt kompetens kan sökas och utbildas för 
arbetsgivarnas behov. Nylander sa att i den nya modellen får 
kommunerna också betala böter om de inte kan sysselsätta 
arbetssökande.  
 
Aatelo hoppades också att olika personer inom neurospektrumet 
skulle inkluderas i olika arbetsgemenskaper. Även om de är olika 
när det gäller deras sociala färdigheter har de mycket kunskap. 
Nylander konstaterade att detta är en utmaning även i skolorna.   
 
- Ledamoten Westerholm hälsade till HUS att man borde 

förbättra tjänsten för döva genom att ringa tillbaka eller skicka 
ett textmeddelande.  

- Ordförande Aaltonen konstaterade att samarbetet mellan 
handikapprådet och stadens tjänstemän för närvarande är 
mycket bra. Såväl diskussionen som växelverkan är 
uppdaterade. Handikapprådet har inte kommit med utlåtanden. 
Nylander konstaterade att Handikapprådet har förstått rådets 
roll fullt ut.  

- Nylander konstaterade att beredningen av stadens nya strategi 
inleds i början av den nya fullmäktigeperioden.  
 

 
 

33. Arrangering av val av nästa handikappråd 
Det gemensamma mötet hålls den 21 maj kl. 18 -19.30 i 
stadshuset, i fullmäktigesalen. Rådet behandlade ärendet utifrån 
presentationen och kom överens om annonstexten som skall 
skickas till reklambyrån för redigering och till tidningarna under 
vecka 17. Man kom också överens om att omröstningsförfarandet 
skall fastställas med förvaltningsdirektören.  

  
34. Beslut vid föregående möte 

Det konstaterades att besluten har genomförts. 
 

35. Nylands handikappråd 
Det noterades att det inte fanns något nytt att berätta. 
 

36. Hälsningar från välfärdsområdesförbundets handikappråd. 
Beredningen av ansökningsanvisningarna fortsätter. Det har varit 
problem med att framställa en arbetsgivarguide för personliga 
assistenter. Ärendet framskrider. Protokollen blir inte färdiga i tid. 
Transportfrågorna är fortfarande inte i sin ordning.  
Den 7–9 maj är det ett gemensamt nordiskt möte med fokus på 
personlig assistans.   

37. Övriga ärenden 
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• Feedback ” 72 h” -utbildning – endast fyra deltagare 
närvarande. Materialet och innehållet i utbildningen var bra.   

• Valpanel för kommunalvalskandidater på biblioteket – det 
var en lyckad tillställning. Representanter för sju partier var 
på plats och det var gott om publik på plats. En del 
diskussion om social- och hälsovårdsfrågor.  
 

                                   Kommande evenemang 
 

• Hjärnhälsoevenemang, hösten 2025? 
• Öppet evenemang med anknytning till välbefinnande, 

hösten 2025.  

 

                                  Potentiella gäster 

• Medborgarinstitutets rektor Annelie Åkerman-Anttila 
6.5.2025 

 

• Beredskaps- och riskhanteringschef Minna Ruolanto hösten 
2025? 
 

38. Nästa möte  
Handikapprådets nästa möte är den 6 maj 2025 kl. 18-20, platsen 
klarnar senare.  

 
   39. Avslutande av mötet   

 
Ordförande avslutade mötet kl. 19:50 
 

 
Johanna Aaltonen  Maija Eklöf 
ordförande   sekreterare 

 

Protokolljusterare 

 

Håkan Westerholm  Jorma Kiljunen 

                                                                

 

 


